

Council of Europe highlights the role of education in building a culture of “living together”

Strasbourg, 12.09.2011 – The Council of Europe will discuss the role of education in building a culture of living together at a Forum organised on 22 and 23 September in Kyiv, under the Ukrainian Chairmanship of the Organisation’s Committee of Ministers.

What competences and attitudes do our education systems need to develop in order to educate citizens with the will and ability to live together? How can we promote life-long-learning, which will not only enhance competitiveness and employability but also encourage social inclusion, active citizenship and personal development? The Forum will discuss these questions in a series of workshops bringing together academics, government and civil society representatives throughout Europe.

The discussions will build on the recent Council of Europe report on “Living Together: Combining diversity and freedom in Europe in the 21st century” which makes a series of concrete recommendations to promote intercultural education.

The Minister of Education and Science, Youth and Sports of Ukraine, Dmytro Tabachnyk, will open the Forum at 9.30 am on Thursday 22 September (Club of the Cabinet of Ministers, Institutska Street 7).

A regional meeting of Ministers of Education from Armenia, Azerbaijan, Georgia, Kazakhstan, Moldova, the Russian Federation and Ukraine will also take place. It will provide Ministers with an opportunity to assess the progress their countries have made in implementing qualifications frameworks, examine common challenges, share best practice within the region and consider further possibilities for regional cooperation in furthering the European Higher Education Area.

Background:

Ukraine joined the Council of Europe in 1995 and is chairing the Committee of Ministers from May to November 2011.

Practical information:

- A **press briefing** is scheduled **at 11 am** on the first day. The **final press conference** will take place at **12 noon on Friday 23 September**.
- **Journalists are invited to get accredited:** + 38 044 270 66 99 or +38 044 278 87 72/30

More information at: www.mon.gov.ua/forum_ministriv

Press contact: Estelle Steiner, Media Officer, Council of Europe,
tel. +33 3 88 41 33 35 ; mobile +33 6 08 46 01 57 ; estelle.steiner@coe.int

* * *

Le Conseil de l'Europe souligne le rôle de l'éducation pour promouvoir une culture du « vivre ensemble »

Strasbourg, 12.09.2011 – Le Conseil de l'Europe discutera, à l'occasion d'un forum qui se tiendra les 22 et 23 septembre à Kiev, sous la Présidence ukrainienne du Comité des Ministres de l'Organisation, du rôle de l'éducation dans la mise en place d'une culture du vivre ensemble.

Quelles compétences et attitudes les systèmes éducatifs doivent-ils développer pour que les citoyens veuillent vivre ensemble et en soient capables ? Comment promouvoir l'apprentissage tout au long de la vie de manière non seulement à améliorer la compétitivité et l'employabilité mais aussi à favoriser l'intégration sociale, la citoyenneté active et l'épanouissement personnel ? Le forum examinera ces questions dans le cadre de plusieurs ateliers qui réuniront des universitaires ainsi que des représentants des gouvernements et de la société civile de toute l'Europe.

Les discussions s'inspireront du récent rapport du Conseil de l'Europe « Vivre ensemble - Conjuguer diversité et liberté dans l'Europe du XXI^e siècle » qui comprend une série de recommandations concrètes pour promouvoir l'éducation interculturelle.

Le ministre de l'Education et des Sciences, de la Jeunesse et des Sports de l'Ukraine, Dmytro Tabachnyk, ouvrira le forum à 9h30 le jeudi 22 septembre (Club du Cabinet des ministres, 7 rue Institutska).

Une réunion régionale des ministres de l'Education de l'Arménie, de l'Azerbaïdjan, de la Fédération de Russie, de la Géorgie, du Kazakhstan, de la Moldova et de l'Ukraine sera aussi organisée. Elle permettra aux ministres d'évaluer les progrès réalisés par leur pays pour mettre en place des cadres de qualification, d'examiner les défis communs, de mettre en commun les meilleures pratiques de la région et d'envisager d'autres possibilités de coopération régionale afin de renforcer l'Espace européen de l'enseignement supérieur.

Informations générales :

L'Ukraine est membre du Conseil de l'Europe depuis 1995. Elle en préside le Comité des Ministres de mai à novembre 2011.

Informations pratiques :

- Un **point presse** est prévu à **11 heures** le premier jour. La **conférence de presse finale** aura lieu à **12 heures le vendredi 23 septembre**.
- **Les journalistes sont invités à se faire accréditer** : +38 044 270 66 99 ou +38 044 278 87 72/30

Pour plus d'informations : www.mon.gov.ua/forum_ministriv

Contact presse : Estelle Steiner, attachée de presse, Conseil de l'Europe
tél. +33 3 88 41 33 35, portable +33 6 08 46 01 57, estelle.steiner@coe.int